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Consell de Barri de Diagonal Mar i el Front Marítim del Poblenou 

Assumpte Resum d’acords 
Lloc Casal de Barri Diagonal Mar (Selva de Mar, 22) 
Data i hora Dimarts 29 de novembre, de 18 a 20 h 
 Sessió emesa per streaming: youtube.com/watch?v=Bkpmew-UHjg 

Persones assistents 
 David Escudé Rodríguez, regidor del Districte i president del Consell 
 M. Carmen Garcia, Movimiento Diagonal Mar i vicepresidenta del Consell 
 Núria Mateo, consellera 
 Emma Deusdat Lahoz, consellera 
 Maria Arenillas, consellera 
 Fernando Alcalde, conseller 
 Pep Garcia Puga, gerent 
 M. José López, tècnica de barri i secretària del Consell 

Entitats i equipaments 
 AVV Diagonal Mar 
 AVV Front Marítim 
 La Fàbrica del Marítim 
 AHPN 

Ordre del dia 
1. Implantació al barri del Projecte Radars, de cura a les persones grans. 
2. Torn obert de paraules 

Els documents presentats durant la sessió es poden consultar al següent enllaç: 
ajuntament.barcelona.cat/santmarti/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri. 
El regidor obre la sessió amb un agraïment, en nom del Districte, i a proposta del conseller 
de barri, als voluntaris i les voluntàries de l’AVV de Diagonal Mar per la gestió cívica del Casal 
de Barri. 

1. Implantació al barri del Projecte Radars, de cura a les persones grans. 
El regidor dona la paraula a la tècnica de Radars, l’Anna Bordes, i a la treballadora de serveis 
socials del Poblenou, l’Alba Ansuategui que exposen el tema amb suport de documentació en 
format digital. L’Anna explica que aquest projecte funciona en altres barris com el Poblenou i 
ara també s’està duent a terme a Diagonal Mar i el Front Marítim. Explica també que els tres 
objectius d’aquest projecte són pal·liar la soledat no volguda, prevenir situacions de risc i 
construir comunitats més sensibles i respectuoses. Des dels serveis socials es lidera aquest 
projecte però es construeix des de tota la comunitat, des del veïnat, entitats del barri, 
personal sanitari, equipaments del barri, comerços i farmàcies, serveis del territori, etc... i 
s’organitzen a través de la Taula d’Entitats per detectar possibles casos. També han creat la 
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plataforma telefònica mitjançant la qual s’ofereix un servei d’acompanyament telefònic que 
realitzen persones voluntàries. L’Alba ofereix una sèrie de dades estadístiques sobre el 
projecte i es visualitza un vídeo explicatiu del projecte. 

2. Torn obert de paraules 
El regidor dona pas al torn de paraules començant per les preguntes per escrit de la 
vicepresidenta del consell, la Sra. Garcia. 
Pregunta: la Sra. Garcia explica que a l’anterior sessió del Consell de Barri de la Vila Olímpica 
es va posar de manifest que les rondes estan col·lapsades pel trànsit i que els camions, que 
abans tenien limitada la circulació a la nit, ara també hi podien circular de dia. Diu que a 
Selva de Mar, els camions i altres vehicles surten de la ronda a l’alçada del centre comercial 
per evitar l’embús i circulen per dins de la ciutat. Demanen si es pot continuar el paviment 
sonorreductor des del pont de Bac de Roda fins el túnel en direcció Besòs. 
El regidor explica que les rondes estan precisament perquè els camions i vehicles pesants hi 
circulin per aquí en lloc de per dins de la ciutat. Es tracta de vies de comunicació 
supramunicipals i estan gestionades per l’Autoritat Metropolitana de Barcelona. Tot i ser poc 
probable la circulació de camions per altres vies, indica que elevaran la petició perquè tinguin 
la resposta tècnica de l’autoritat competent. En quant al paviment sonorreductor, el seu 
elevat import fa impossible reasfaltar en aquest mandat. Tot i així s’ho anoten per portar-ho 
al proper Projecte d’Inversions Municipals (PIM) i estudiar-ho. 
Pregunta: la Sra. Garcia explica que es farà un hort urbà en una petita zona triangular entre 
Diagonal, Fluvià i Pallars. Pregunta si s’han fet cates. Apunta que a prop d’aquest futur hort 
urbà, hi ha un edifici amb amiant encapsulat que, després de preguntar a tècnics entesos del 
tema en una convenció, li van comunicar que l’amiant encapsulat també desprèn amiant. 
El gerent explica que a uns metres de la ubicació on s’hi farà el nou hort hi havia l’Hort dels 
Pebrots, que era un punt de trobada i d’activitat veïnal i s’ha hagut de reubicar per l’actuació 
de transformació de l’entorn on estava situat. Es va proposar traslladar-lo a aquest espai 
perquè des de feia temps era un lloc de mal aparcament. Pel que fa a l’amiant, les 
actuacions que es fan van d’acord amb l’ordenament jurídic. Ni a l’estat espanyol ni a l’àmbit 
europeu hi ha cap legislació que impedeixi fer aquest tipus d’activitat, i l’única legislació que 
hi ha va encaminada a protegir les persones que treballen amb fibrociment. El fibrociment de 
les naus que hi ha a l’entorn ha estat encapsulat aquest estiu d’acord amb un projecte que 
va presentar el propietari a l’Agència Catalana de Residus i amb la seva autorització, i cada 
sis mesos han de passar un control que certifiqui que no s’emet fibres de fibrociment. La 
part lateral està pendent de retirar. 
Pregunta: la Sra. Garcia exposa que hi ha una manca de conservació dels jardins interns dels 
carrers de Selva de Mar, Garcia Faria, Lope de Vega i Taulat. Hi ha portes que no tenen forat 
al terra per fer el tancament amb la barra de metall, i també n’hi ha de molt rovellades. 
El regidor explica que és a càrrec del Districte i l’equip de manteniment passa a fer la 
reparació així que es té constància de la incidència. Com que es tracta de portes fetes a 
mida, requereix d’un temps elevat des que es rep la incidència fins que es fa la reparació. Ho 
anoten per traslladar-ho als industrials i demanar que se n’acceleri el procés en el futur. 
Pregunta: la Sra. Garcia afegeix que al barri hi ha bancs que no han pintat quan van venir a 
donar la mà de pintura. 
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El regidor respon que el manteniment dels bancs es realitza mitjançant plans d’ocupació. En 
aquest mandat, tots els bancs rebran una capa de pintura. Els consta que el resultat de 
vegades no assoleix el nivell adequat i per això s’està actuant. 
Pregunta: la Sra. Garcia manifesta que al Cuidem Barcelona es va dir que netejarien la 
xemeneia de Macosa però acostuma a estar bruta d’orins i fa pudor. Exposa que a la zona de 
jardins no s’hi baldeja i hi ha voreres que només netegen la meitat de la seva amplada. 
El regidor llegeix els horaris programats de les diferents actuacions al barri. La Sra. Garcia 
afegeix que hi ha establiments que tot i tenir la recollida pneumàtica al costat, llencen la 
brossa als contenidors habituals. El regidor afirma que són conscients que hi ha bars i 
restaurants que ho fan tot i tenir la recollida comercial, i per això el servei de llicències 
d’Urbanisme va programant visites per fer els requeriments oportuns. El gerent apunta que 
els bars i restaurants poden abocar les deixalles als contenidors normals, però no poden fer-
ho amb els cartrons. 
Pregunta: la Sra. Garcia indica que a l’últim Consell de Barri es va parlar de la zona ZUC que 
es farà entre el Museu de Ciències Naturals i el Centre Internacional de Convencions, a prop 
de l’Auditori del Fòrum. Explica què passarà amb la ZUC quan hi hagi convencions, 
excursions al museu i altres esdeveniments que necessitin acordonar la zona. Pregunta si es 
pot replantejar la seva ubicació i fer-la, per exemple, a la Plataforma del Zoo Marí. Un veí 
apunta que el problema són les persones responsables dels animals. 
El regidor indica que aquest debat és comú en tots els consells de barri, i el gerent apunta 
que la ZUC tindrà un horari de 20 a 11 h i hi haurà una comissió que s’encarregarà 
d’analitzar tots aquests horaris i farà les rectificacions oportunes. El regidor afegeix que en 
breu s’iniciarà una campanya de conscienciació pel que al civisme. 
Pregunta: la Sra. Garcia exposa que al parc de Diagonal Mar hi falta neteja i manteniment. 
Hi ha un monument que quan plou acumula aigua a la part superior que no està inclinada, el 
tobogan queda inundat, hi ha estructures oxidades i forats en diferents infraestructures. Diu 
que hi havia una comissió de Diagonal Mar que des del maig del 2021 no es fa. 
El regidor indica que han traslladat les incidències esmentades al departament corresponent. 
També vol respondre la qüestió de quan es donarà pressupost per fer una reparació total. En 
aquest sentit, indica que el parc ha estat declarat refugi de biodiversitat i no s’hi pot dur a 
terme una actuació global, amb la qual cosa les actuacions s’hauran de realitzar per fases 
respectant l’ecosistema existent. 
Pregunta: la Sra. Garcia explica que hi ha un senyal de zona 10 prop del carrer de Fluvià en 
un parc infantil que els vehicles no respecten. Demana que es posin coixins berlinesos a la 
calçada per obligar els vehicles a reduir la velocitat. 
El regidor manifesta que el carrer Cristóbal de Moura forma part d’un eix verd i que les 
famílies s’han fet seu un espai que abans era per als cotxes i que ara hi circulen de manera 
puntual. Tot i això, com que hi és present la Guàrdia Urbana, demana que prenguin nota. 
Pregunta: la Sra. Garcia demana si es pot ampliar la zona groga al voltant del CAP de Ramon 
Turró per tal que els vehicles puguin parar en casos d’acompanyar persones grans per 
exemple. 
El regidor explica que els aparcaments de la zona groga els gestiona el Consorci Sanitari a 
petició del CAP i si hi ha alguna petició o incidència caldria parlar-ho directament amb el 
Consorci. El gerent apunta que només es concediria si es tracten d’elements sanitaris com 
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ara ambulàncies i cotxes logotipats. Afegeixen que per sol·licitar aparcaments per vehicles 
privats caldria dirigir-se a la institució competent. 
Pregunta: el Sr. Prados del carrer de Selva de Mar diu que al Consell de Barri anterior es va 
demanar presència de la Guàrdia Urbana a l’entrada de la ronda del Litoral de 8 a 9 h, i la 
resposta que es va donar va ser que s’estudiaria la proposta. Reclama que encara no ha 
rebut resposta ni veu que hi hagi presència de la Guàrdia Urbana. També se suma a la 
queixa que falten agents que sancionin l’incivisme de les persones responsables d’alguns 
gossos i les infraccions de les persones amb vehicles de mobilitat personal, i falten agents 
fent controls d’alcoholèmia a Selva de Mar. 
El regidor agraeix la feina duta a terme per la Guàrdia Urbana i també afirma que idealment 
caldrien més efectius tant de Guàrdia Urbana com de Mossos d’Esquadra. Explica que al 
gener hi haurà noves incorporacions d’efectius a la Guàrdia Urbana que s’afegiran a les que 
van arribar al districte de l’anterior convocatòria. Afegeix que durant aquest mandat la unitat 
nocturna ja no es comparteix amb Ciutat Vella sinó amb Sant Andreu, un districte que té 
menys peticions de servei a la nit. La intenció és que Sant Martí disposi d’unitat nocturna 
pròpia perquè són conscients que hi ha problemes d’incivisme i de seguretat. També vol 
posar de manifest la feina que s’ha fet per canviar la legislació en quant a la responsabilitat 
penal de les persones reincidents. El gerent afegeix que aquest punt de Selva de Mar és un 
punt conegut i és prioritari per a la Guàrdia Urbana, sempre que disposi d’efectius. 
Pregunta: un veí explica la problemàtica dels aparcaments de motos a la vorera al pg. Garcia 
Fària, entre Provençals i Josep Ferrater i Móra. Diu que des que s’hi va instal·lar l’empresa 
Aticco ha desaparegut el cartell que prohibia aparcar a la vorera i amb el moviment de motos 
que hi ha ja ha patit dos ensurts amb les motos. També planteja el problema de l’abús que 
fan les persones responsables de gossos dels jardins que hi ha a les illes al pg. Garcia Fària i 
que després quan hi van els infants a jugar està tot ple d’excrements. 
El regidor anota el tema de l’Aticco i les motos a les voreres per estudiar-ho. 
Pregunta: una veïna pregunta com és possible que no hi hagi un carril bici continu al pg. 
Marítim. També vol saber què és la llevadora d’aigües brutes i quin tipus d’aigua recull, si 
pluvial o de clavegueram. Diu que no està coberta i des del març està en obres, provocant 
un problema d’olors. Pregunta per les garanties sanitàries que té la instal·lació. 
El regidor respon que el carril bici al pg. Marítim encara s’està fent. 
Pregunta: el Sr. Garcia manifesta que la majoria d’intervencions que es fan al Consell de 
Barri fan referència al Front Marítim i Diagonal Mar. Exposa que a la part de dalt del tramvia, 
hi ha tres triangles, les cooperatives, on hi viuen unes mil persones. Vol compartir quatre 
temes. En primer lloc, vol compartir que els patinets van a massa velocitat per la rambla de 
la Diagonal. En segon lloc, demana que la tècnica de barri passegi per la zona dels triangles i 
vegi com els arbres han aixecat les llambordes suposant un risc per les persones que hi 
poden ensopegar. En tercer lloc, pregunta si a l’espai que hi ha a la sortida del metro, on es 
troba la Federació d’Associació de Veïns, hi anirà la Cambra de Comerç de Barcelona, quan 
hauria de ser un lloc per equipaments pel barri. Finalment, pregunta si al descampat on hi ha 
aparcaments es faran edificacions en lloc de fer equipaments pel barri ja que sembla que 
s’hagi dividit la zona en parts i no es pot aparcar en alguna d’elles. 
El regidor respon respecte els patinets, que la Guàrdia Urbana sanciona els casos que veu i 
que a la ciutat de Barcelona s’ha treballat per impedir que s’estableixin els serveis de 
patinets compartits que ara mateix resulten un problema en altres ciutats com Madrid. 
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Respecte l’espai on hi anirà la Cambra del Comerç, el regidor diu que des del 2003 aquest 
sòl esta aprovat pel plenari i les obres les iniciaran properament. El gerent apunta que no 
podia ser un equipament de proximitat atès que es preveia que hi haguessin 21 pisos, i per 
tant havia de ser un equipament d’àmbit metropolità. El regidor explica que les oficines 
poden servir per tenir personal laboral treballant-hi. També posa de manifest que el barri ha 
crescut i la feina que hi ha de cara al proper mandat és revisar els solars disponibles i veure 
les necessitats actuals i futures en quant a equipaments de proximitat. El gerent afegeix que 
en el mandat anterior es va arribar a l’acord que es llogaran 6 plantes perquè s’hi traslladin 
els serveis d’urbanisme que actualment es troben situats a les Glòries. 
El gerent aclareix que la reducció de la zona d’aparcament del descampat de Llull amb 
Diagonal s’ha fet per evitar l’erosió que en fan els cotxes que hi aparquen, no respon a cap 
altre motiu. Explica, però, que en el planejament hi ha tres peces importants. Una peça té la 
qualificació d’equipament tecnològic i és propietat de l’Estat i, l’altra, havia estat propietat de 
l’Ajuntament però actualment és propietat de la Generalitat amb una qualificació d’usos 
terciaris i residencial, com ara hotels. Aquesta segona peça ve d’un conveni de presons: 
quan l’Ajuntament de Barcelona i la Generalitat plantegen la necessitat de modernitzar les 
presons de Barcelona, s’arriba a un conveni on ambdues administracions es cedeixen 
mútuament alguns terrenys de la Zona Franca i altres de la ciutat com aquesta peça. 
Respecte a les llambordes, el gerent indica que ho revisaran però diu que els arbres sempre 
n’acaben aixecant algunes amb el temps i per això se’n fa un manteniment periòdic. 
Pregunta: Un veí parla sobre les pintades que fan alguns joves i pregunta si s’apliquen 
sancions. 
El regidor diu que moltes de les persones que feien pintades es tractaven de menors d’edat i 
era difícil que les sancions tinguessin efecte. Van arribar a aconseguir que les persones 
menors fessin treballs per a la comunitat com ara netejar la pintada, però no va tenir prou 
impacte atès que els pares i mares preferien pagar la multa per evitar que els i les menors 
fessin aquest tipus de treballs. 
Es tanca el Consell de Barri a les 20 h. 

M. José López González 
Secretaria del Consell de Barri de Diagonal Mar i el Front Marítim del Poblenou 
Barcelona, 29 de novembre de 2022 


